
REFERAT
HOVEDBESTYRELSESMØDE 2020/11/05

Dato: 5. november 2020, kl. 20:00-22:00

Deltagere: Lis Zacho, Benjamin Rotendahl (afbud), Louise Overgaard, John
Munk, Mikael Hewel, Mathias Siggard Jørgensen, Nikolaj
Bührmann, Maria Scheel-Lonsdale, Kim Fredriksen, Mikkel Kisling,
Michael Gylling Nielsen

Lokation: Online via slack

1. Velkommen og opfølgning på sidste møde

Kl. 20:00-20:05

a. Velkommen til v/ Louise
b. Valg af dirigent og referent

i. Dirigent: Louise
ii. Referent: Maria (sekretær) m.fl.

Kl. 20:05-20.20

2. Nyt fra sekretariatet v/ Michael
Personale:

Vi har sagt farvel til Camilla, som er startet nyt job hos TV2.

Der var opslået en kommunikationsstilling, men Michael har besluttet, at

ansætte Morten til at fortsætte som kommunikations- og

projektmedarbejder i Frivilligprojektet og han skal varetage Coding

Pirates’ kommunikation.

Sidsel er ansat i løntilskudsstilling via økonomien til Piratskibet og

arbejder på at lave forretningsmodeller for Piratskibet.

Personalet mødes på kontoret hver mandag, men arbejder ellers



hjemme.

Piratskibet

Piratskibet har haft en lidt hård tid det sidste halve år med udskiftning af

personale, og der trænger til, at der kommer en til at styre det. Den

tekniske support er finansieret til udgangen af 2021, men vi skal have

fundet en løsning på en community manager.

Tallene for brug af Piratskibet ser pt således ud:
Unikke brugere:

1.093

Unikke besøg:

Sidste måned: 490

Sidste kvartal: 1963

1 januar - nu: 8049

Michael beder Sidsel sende en opdatering på arbejdet med Piratskibet til

styregruppen.

Lis er ved at skabe et samarbejde med nogle fra Kina. Det er et

samarbejde, som evt vil centrere omkring Piratskibet.

Økonomi

Michael og Birgitte arbejder med 2021 økonomien lige nu og fremlægger

et bud på det ekstraordinære bestyrelsesmøde 19.11..

DUFs beslutning om, at hovedforeningen ikke kan få Corona-støtte, kan

ramme vores hovedforening økonomisk, fordi vi er bygget således op, at

de faste foreningsudgifter ligger i hovedforeningen. Michael vil drøfte
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dette med den nye generalsekretær.

Ny forening

Coding Pirates Lejre er godkendt som ny forening.

Michael tjekker op på DIKU og Tårnby status som mulige nye foreninger.

Kl. 20:20-21.25

3. Gennemgang af strategi og mål strategi v/Louise

- vi skal se på, hvor langt vi er nået

- vi skal se på, hvad vi mangler og hvordan vi kan komme i mål

- vi skal se på, hvordan vi kan understøtte strategien gennem

udvikling

Link til strategien:

Farvekode:

Grøn: er udført eller i god gænge

Gul: er i gang men er ikke afsluttet

Rød: er ikke igangsat, har brug for handling eller bestyrelsesbeslutning

om at udsætte til efterfølgende år og strategi.

Vores mål er at pleje, rekruttere og fastholde vores frivillige.

År 1:

● Vedr. Maskinrummet er vi udfordret på antal brugere, som virker til

at være meget lav - der tjekkes op for specifikke tal.
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● Vedr. Medlemssystemet har det slet ikke været tilstrækkelig

fremdrift. Vi håber, at samarbejdet med ny studentermedhjælper

hjælper.

● Eventpuljen fungerede den fint i 2019. Men vi har ikke haft

økonomi til den i 2020 og får det ikke i 2021. Til gengæld giver

medlemskabet af DUF adgang til Lokalpuljen.

● Vi mangler fortsat overblik over de frivillige i Coding Pirates - det

skyldes den manglende fremdrift i medlemssystemet.

År 2:

● Der skal sættes fokus på hvervning/rekruttering af frivillige og

mentorer. Det er under opsejling i Frivilligprojektet.

● Frivilligprojektet er også i gang med klynge-samarbejde.

Vores mål er at styrke vores IT-kreative tilbud og viden i Coding

Pirates.

År 2:.

● Uddannelsesinstitutioner er ikke en mulighed at arbejde med lige

nu under Corona og er derfor sat på hold - forventeligt til 2021 eller

2022.

● Samarbejde med virksomheder om bla praktik og studiejobs er

også sat på hold - forventeligt til 2021 eller 2022.

Vores mål er at skabe en indsats for vores ventelistebørn.

År 1:.

● Ventelisten er blevet ryddet op, og det viser sig at der primært har

været venteliste i hovedstaden.

År 2:
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● Piratskibet opfylder indtil nu punkterne og er på rette spor.

Vores mål er at fastholde de ældste børn.

● Fastholdelse af de ældste børn bliver udsat - forventeligt til 2021

eller 2022.

Vores mål er at få flere piger og kvinder med i Coding Pirates.

År 1:

● Diversiteten i foreningen er stadig i fokus, der bliver lavet artikler,

flere unisex opslag og videoer med bredere målgruppe. Der

mangler stadig et decideret udvalg dertil og et kommissorium og

tovholder til det.

Vores mål er at kunne skabe tilbud til flere typer børn

År 1:

● Der er pt ikke arbejdet med kurser til frivillige i, hvordan man

underviser børn med særlige behov eller udfordringer.

Vores mål er at styrke vores demokratiske strukturer.

År 1:.

● Børnenes deltagelse til generalforsamlingen mangler.

År 2:

● Der er stadig plads til store forbedringer i forhold til, hvordan man

melder frivillige ind.

Vores mål er at styrke vores organisation

År 1:
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● Der arbejdes løbende med at støtte lokale tiltag, der gavner det

nationale sammenhængskraft, som fx Digidays på Frederiksberg,

der bliver afholdt hvert år.

År 2:

● Ang ledelseskurser til frivillige i afdelingerne bliver der kigget

nærmere på.

Vores mål er at bidrage til kvalificeret debat og synliggøre vores

stærke kompetencer.

År 2:

● Medietræning til frivillige mangler, og bestyrelsen overvejer, om der

er samme behov for det, som der har været.

Vores mål er at få en mere international snitflade i løbet af de

kommende år

År 1:

● Der er et samarbejde med en afdeling på Grønland som en del af

at indgå samarbejde med andre lande.

År 2:

● At give piraterne mulighed for at komme til udlandet er sat på

pause grundet Corona - forventeligt til 2021 eller 2022.

Grundet Corona vil det være nødvendigt at skubbe nogle mål enten til

2021 eller til den kommende strategi for 2021-2024.

I bestyrelsen er der opmærksomhed på, at der er en stor opgave med at
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få skabt et stærkere økonomisk grundlag for at opfylde de sidste dele af

visionen og for ikke kontinuerligt at skulle arbejde projektorienteret.

Kl. 21.25-21.35

4. Medlemssystem

Punktet udsættes, da Benjamin er syg.

Kl. 21.35-21.55

5. Bordet rundt - Michael deltager ikke under dette punkt
Lis og Mikkel: Har lavet to workshops med nogle grønlandske børn og vil

også gøre det fremadrettet kombineret med frivilligkurser. Der er nu 15

børn. Herefter vil de etablere en CP-afdeling i Nuuk.

Der er DigiDays på Frederiksberg i næste uge.

Kl. 21.55-22.00

6. Referatet afsluttes
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